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Bestuur Succulenta afdeling Eindhoven

Voorzitter: 
Roelof Salters, Bar.v.Wijnbergplantsoen 5, 5581GR Waalre
   : 040 - 2230101
E-mail: salters@xs4all.nl

Secretaris
Jan van Dijk, Wilde Wingerd 16, 5708DC Helmond
    : 0492- 535652
E-mail: jahvandijk@yahoo.com

Penningmeester:
Willem Burger, Kwartel 8, 6026EV Maarheeze  
  : 0495 - 592473
E-mail: willem.burger@hetnet.nl

jaarcontributie afdeling € 17,=  te voldoen via           
afdelings-gironummer  NL15 INGB 0000 2853 18  en                                
t.n.v. Penningmeester Succulenta afd. Eindhoven.
 

=============================================
Succulenta, afd. Eindhoven komt elke 2e maandag v/d maand               
om 19.30 uur bijeen in                   Wijkgebouw De Hoeksteen ,
Gerretsonlaan 1A, 5624 JL Eindhoven.  Telefoon: 040-2372448.

Redactie afdelingsnieuws:
Henk Damsma,       E-mail: henk.damsma@freeler  .nl  
Monique  van Vroenhoven, correctrice
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         Februari 2019

mailto:henk.damsma@freeler


JAARAGENDA  bijeenkomsten  2019            
                                                aanvang bijeenkomst:  19.30 uur.

                     
Maandag        9 sept.   2019     DBA-vergadering in Tilburg
   
Maandag      14 okt.     2019    Willem Alsemgeest over Namibië & Zuid Afrika

Maandag      11 nov.     2019    Wil & Monique over Kaap Verdië

Maandag         9 dec.     2019     Jaar gezellig afsluiten.

   Wie snapt wat er met deze plant aan de hand is?
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Monique van Vroenhoven 25 jaar lid van 
Succulenta.

Tijdens onze afdelingsbijeenkomst in mei werd Monique 
van Vroenhoven gehuldigd voor haar 25-jarig lidmaat-
schap van Succulenta. Getuige daarvan waren de 
aanwezigen op de bewuste avond, maar ook het hierbij 
behorende speldje,uit handen van de voorzitter verkregen.
De voorzitter feliciteert haar namens de hele afdeling en 
de gebeurtenis wordt vastgelegd met een geslaagde foto.
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Foto: Anita van 
de Wijdeven



             

Op stap.

Het was vroegtijdig aangekondigd dat onze jaarlijkse 
excursie dit jaar op 18 mei zou worden gehouden. 
Bezoekadressen waren bekend en normaliter behoeven we
enkel in de bus te stappen bij het verzamelpunt, maar nu 
(Stappegoorweg 1 in Tilburg) moest eerst een bescheiden 
veldslag geleverd worden met de betaal/parkeerautomaat. 
Je kon je afvragen of dit ten diepste eigenlijk wel een 
automaat was.... Uiteindelijk bleek één van de vrouwen de
kennis te hebben om het parkeren voor een gehele dag  
goedkoop te regelen: tijdsduur, kenteken auto + nummer 
betaalpas intoetsen. En ziedaar,  € 1.10  voor de gehele 
dag stemde iedereen tevreden en ruimschoots op tijd 
bleek iedere wel en niet-autobestuurder in de bus te zitten.
Met de mededeling van Sjaak, onze buschauffeur, dat 
gebruik van de stoelgordel verplicht en dat er een toilet 
‘binnenboord’ is werd met 40 mensen, deels voorzien van 
plantenboxje,tasje of container de reis naar Brasschaat 
begonnen. Ik schrijf “deels voorzien”, zie bijv. blz. 12-14.

Op ons 1e adres bij Frans Hofkens in Brasschaat worden 
we verwacht en direct heerlijk van koffie met versnapering
voorzien. Je kunt daar alles: zitten(droog), lopen, vragen 
stellen, plantjes kopen, van de tuin genieten  en de mooie 
succulenten verzameling van Frans bekijken. Formeel is 
Frans geen specialist, maar zijn Gymno’s zijn zo fraai en in
aantal aanwezig dat ik u een foto daarvan niet wil ont- 
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houden. Namen lijken er niet bij te staan, maar de 
etiketten staan wat dieper en zeg nou zelf: dit is toch een 
veel fraaier gezicht dan al die uitstekende naambordjes? 
  

            Fig. 1 :  Circa een kwart van de Gymnocalycium-collectie

Uitstekend en opmerkelijk verzorgd zijn overigens ook zijn 
andere planten. Opmerkelijk namelijk is bijvoorbeeld een 
wel heel bijzonder uitziende Mammillaria, die mooi is 
gegroeid en in bloei (!), maar feitelijk onderstboven hangt.
Frans heeft volgens zeggen deze plant in 1992 gezaaid, die
de verbeeldende naam Mammillaria matudae var. 
serpentiformis draagt. [n.b. serpentiformis ≡ vorm van een
slang (serpent) hebbend ; zie fig. 2 ]
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   Fig. 2. :   Hangende Mammillaria matudae var. serpentiformis
                         (aan de ‘jaargroeiringen’ kan je bijna tellen hoe oud ie is; zie tekst)

 7                                    Afdelingsnieuws                                      20-08-2019



Met uitgesproken dank aan de familie, gekochte plantjes,  
veel beantwoorde vragen en blij dat we van dit bezoek zo 
konden genieten zetten we onze excursie voort.              

Nu naar Ariane cactus in Lochristi…….  (ons 2e adres)

Het is vrijwel iedere Belg bekend dat het eenvoudig is de 
oprit van deze groothandel te missen. Dat gelukte ook 
Sjaak. Maar Sjaak bleek (wat al gedacht was) een goeie 
chauffeur te zijn, die de bus zodanig behendig op de N70 
achteruit en weer vooruit wist te manouvreren dat ons 
binnen luttele minuten een hartelijk welkom ten deel kon 
vallen door eigenaar Hans van de Voorde en bedrijfs-
leider van de Groothandel sinds 1993 .
Om je ogen uit te kijken. Enorme kweektafels, zowel in 
aantal als in afmetingen. Kort en simpel gezegd: enorme 
hoeveelheden soortgelijke planten, waaronder veel (zeer 
aantrekkelijke) veredelingsplanten, rariteiten (Fig. 3 en 4) 
en gangbare goedgekweekte succulenten (vooral 
cactussen, zie Fig. 5) in de kassen. Verder in een aparte 
ruimte ook grote, deels zeer oude, zeldzame planten 
ondergebracht waaronder Adansonia, Moringa en 
Pachypodium. En buiten nog een openluchtveld van circa 
3000 m² voor de kweek van Sempervivum, zie Fig. 6.
Verleidelijk allemaal en de kooplust begon soms mee te 
groeien met de planten. Dat de prijzen bij het afrekenen 
erg democratisch waren, zoals de Belgen dat zeggen was 
mooi meegenomen. Enkele foto’s van het bezoek aan 
Ariane cactus zijn hiernaast geplaatst. 
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       Fig. 5 
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    Fig. 3 Fig. 4



       Fig. 6 :  Sempervivumveld met  ‘Wil in snelwandeltempo’

      Fig. 7 : Veredeling van Gymnocalycium mihanovichii cv. Hibotan
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     Fig. 5 :   Gangbare, goed gekweekte 
succulenten in de kas
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   Met de lunch wordt door deze of gene ‘n echt loopje  genomen… 
   ‘t Afrekenen gebeurt (volgens  zeggen) tegen zeer redelijke prijzen.

Eén van onze afdelingsleden was 
vergeten z’n klapstoeltje voor bij de 
lunch mee te nemen. Best dom,want 
de acrobatiek die nu nodig was om 
alles in de hand te houden vroeg 
eigenlijk teveel moeizame aandacht 
voor de bijzonder smakelijke en goed 
voorbereide lunch. Een paar steiger-
planken met enkele kistjes  daaronder 
zorgt mogelijk voor meer comfort en 
[toekomstig??] genieten bij vergeet-
achtigheid ? 
              
Maar Tonnie: jijij en vermoedelijk 
enkele anderen(?): alweer geweldig 
gedaan en nogmaals  
                                                    hartelijk bedankthartelijk bedankt! 
          

(foto: Andre van Zuijlen)

Fo
to

:  H
en

k 
D

a m
sm

a



Hoewel Frans deze keer geen voorreis gemaakt heeft, 
weten we toch (met enige moeite weliswaar) ons 3e adres 
te vinden. Dat is maar goed ook, want er wordt al reik-
halzend naar ons uitgekeken.
Uitstappen doen we dus bij Luc van de Caveyen in 
Torhout. Een tafel met stoelen heeft daar veel aantrek-
kingskracht niet alleen omdat er planten te koop zijn, maar
ook omdat er iets ‘te drinken’ valt. Luc heeft naast een 
flinke serre ook een grote tuin met ‘beeldig’ smeedwerk en
een dot ruimte voor opkweek van entstammen. De ent-
stammen zijn feitelijk nodig voor zijn echte hobby: het 
kweken van cristaten. Sommige cristaten laten dat ook 
zien en zijn zichtbaar verslingerd geraakt …... 
Schrijver dezes had zich, voorafgaande aan de reis, 
voorgenomen geen planten te kopen (vanwege nijpend 
plaatsgebrek). Zijn oog viel (figuurlijk) op een cristaat(je) 
van Neobuxbaumia polylopha en de associatie met de 
jaarlijkse zaaiwedstrijd (2018) was niet meer kwijt te 
raken. Dus(?) werd dit plantje toch gekocht.

       Bijzonder bij Luc zijn zeker de  
      cristaten van het geslacht  
      Astrophytum.

       Vanwege  “krommings-drift” 
      bij het enten van planten uit     
      dit geslacht  is het vaak  
      moeilijk om direct geslaagde  
      entingen te krijgen.Toch lukt  
      dat Luc kennelijk goed, gezien 
      zijn entingen op ‘H.jusbertii’ ,
      Tr. spachianus en Tr. pachanoi.
       ( zie Fig. 8)
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Neobuxbaumia polylopha 
cristata



Mijn gekochte plantje (zie blz. 12) vond (ongevraagd) plek in een 
verzamelbox van een medereiziger, en wel in de kofferruimte van de 
bus. Mijn stellige verwachting was dat ik bij terugkomst in Tilburg snel 
genoeg de bus uit zou zijn om dit plantje “op te pikken”………...

Ons laatste bezoek, 4e adres, was Rumst ten Zuiden van  
Antwerpen en wel bij “Cactusflower” , beheerd door       
dhr. Ward Verschueren. Volgens de website gaan er veel 
planten naar liefhebbers en particulieren en dat is ook wel 
enigszins af te zien aan de plantendiversiteit.
Hier kan je als liefhebber echt ‘grasduinen’ want het aantal
soorten bleek groot. Aangekocht of zelfgekweekt, je kunt 
er uren doorbrengen om de ‘gewenste’ plant te vinden. 
Helaas heeft niet alles een naam.
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Fig. 8 : Geënte Astrophytum cristaten op diverse onderstam-  
             men  in de verzameling van Luc van de Caveyen.
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Aan ons worden de plantjes verkocht met 20% korting 
t.o.v. het prijskaartje en ook dat paste goed bij onze wens.
    

Na goed een uur en een goed uur stappen we om 17.30 
uur in de bus voor vertrek naar Tilburg. 
                                                                              

     OP STAP bleek ‘n goede UITSTAP.

N.B.: Zie blz. 12. Door omstandigheden kon ik niet ‘bliksemsnel’ de 
bus uit bij aankomst in Tilburg. Toen dat minder snel toch gelukte 
bleek mijn plantje weg (niet zo verwonderlijk). Maar,… met een mail 
aan onze secretarissen kwam dat snel in orde. Jan Nelis had dit 
vreemde plantje thuis gevonden en horende van mijn gemis mij 
direct gebeld. De afspraak: Wij zien elkaar in Utrecht bij het 100-jarig 
bestaan van SUCCULENTA in aanwezigheid van Neobuxbaumia 
polylopha cristata.  En dat lukte.  Vriend Jan, bij deze nog eens 
bedankt voor je attente actie! Mede daarom vond ik de viering van ons
100-jarig bestaan ZEER geslaagd.

Henk Damsma 
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Het struinen hier in volle gang. Op de foto Wil, Kees en Anita.



100 jarig bestaan van Succulenta in 
                                      de Uithof te Utrecht.

Op 15 en 16 juni vierde Succulenta haar 100 jarig bestaan.
Deze happening vond plaats in de Botanische Tuinen van de 
Uithof in Utrecht, een schitterende locatie!
Binnen onze afdeling waren 3 vrijwilligers bereid om de 
organisatie te ondersteunen:
Monique & Wil van Vroenhoven en ondergetekende.
Van heinde en ver kwamen vele leden van de diverse afdelingen
naar Utrecht om de tentoonstelling te bezichtigen, maar ook om
leuke planten aan te schaffen. Er was immers 110 meter aan 
verkoop op de plantentafels en daar kan wat leuks bij zijn! 
Monique stond op zaterdagmorgen bij de ingang iedereen te 
verwelkomen, waaronder een groot aantal leden, sommigen met
hun partner, van onze afdeling. 
Wil en Anita werden ingepland bij de Succulenta-stand.
Deze stand stond mooi bij de ingang van het kassencomplex, 
daarom zagen we alle bezoekers (met vele bekenden) 
langskomen. Een groot aantal leden van afdeling  Gorinchem –  
‘s-Hertogenbosch en afdeling Tilburg zijn ‘oude’ bekenden 
geworden, wij gaan immers al een aantal jaren met drie 
afdelingen op stap met de bus, naar liefhebbers die hun kas 
openstellen, en naar kwekerijen.

‘s Middags zijn we naar de lezing van Wiebe Bosma geweest 
met een lezing over zijn planten met prachtige foto’s. 
In de kas met de zeer mooi ingerichte succulentententoon-
stelling werd een demonstratie enten gegeven, en aan het 
eindevan de verkoopstraat konden kinderen zich vermaken      
in de knutselhoek.
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Tegen de tijd dat de tuin ging sluiten, 16.00 uur, werden de 
leden van Succulenta in het restaurant verwacht voor een 
drankje en een hapje.
Voorzitter Frans Mommers nam de microfoon en deed verslag 
over 100 jaar Succulenta met de uitslag van de fotowedstrijd  
en de prijsuitreiking.

Voor mij, de hele dag erbij, was het een zeer geslaagde dag!

                                                    Anita van de Wijdeven
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